
 
 

    

 

 
Møtereferat 

 

Utvalg: 
Møtested: 
Møtedato: 

Arbeidsutvalget 
Teams 
27.06.23      Tid: 12:00 – 14:30 

 
Deltakere 

 

I tillegg deltok; Ivan Haugland, Jan Helge Andersen, Nils Olav Jenssen og Britt Helstad 
 

 
Saksliste 

 
Saksnr. Tittel 
23/23  Godkjenning av innkalling, sakliste av protokoll fra AU-møte 30.05.23 
 
24/23  Høringsinnspill til NOU 2023: 10 Leve og oppleve — Reisemål for en  
  bærekraftig fremtid 
 
25/23  Høring sommerrute Bodø - Sandnessjøen via Myken i forbindelse med ny 
  anbudsperiode fra 2024 
 
26/23  Møte med Fylkesrådet om Regionvekstavtalen og forespørsel til Stortingets 
  Transport om møte/besøk 
 
27/23  Etablering av aksjeselskap i forbindelse med videreføring av prosjektet 
  «Regionforstørrelse» 
 
28/23  Orientering fra sekretariatet 
 
29/23  Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
Stig Sørra (sign.)       
Referent/sekretariatsleder  
  

NAVN FUNKSJON Til stede Avbud 

Eilif Kristian Trælnes Leder x  

Ellen Schjølberg Nestleder x  

Peter Talseth Medlem x  

Elbjørg Larsen Medlem x  

Andre Møller Medlem  x 

Berit Hundåla Medlem x  

Tor Henning Jørgensen Repr. rådmannsforum x  

Charlotte Olsen Rådgiver  x 

Stig Sørra Sekretariatsleder x  



 
 

    

 

 
 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.06.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
23/23  Godkjenning av innkalling, sakliste og protokoll fra AU-møtet 30.05.23 
   
Forslag til vedtak  
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
 
Vedtak 
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Protokoll fra AU-møte 30. mai 2023 

 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 



 
 

    

 

 
 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.06.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
24/23  Høringsinnspill til NOU 2023: 10 Leve og oppleve — Reisemål for en  
  bærekraftig fremtid 
 
  
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet tilslutter seg konklusjonene i høringsinnspillet til NOU 2023: 10 Leve og 
oppleve - Reisemål for en bærekraftig fremtid, utarbeidet av Visit Helgeland, Rana utvikling 
AS og Vefsna regionalpark. Høringsinnspillet sendes inn som Helgelandsrådet sitt 
høringsinnspill. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet tilslutter seg konklusjonene i høringsinnspillet til NOU 2023: 10 Leve og 
oppleve - Reisemål for en bærekraftig fremtid, utarbeidet av Visit Helgeland, Rana utvikling 
AS og Vefsna regionalpark. Høringsinnspillet sendes inn som Helgelandsrådet sitt 
høringsinnspill. 
 
Sekretariatet ser på innspillet fra Alstahaug kommune om tillegg av kystruter/interntransport. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Høringsinnspill fra Visit Helgeland til NOU 2023: 10 Leve og oppleve — Reisemål for en  
  bærekraftig fremtid 

 

Saksutredning  

Visit Helgeland har i samarbeid med Rana utvikling AS og Vefsna regionalpark, som begge 

fungerer som prosjektledere for pågående prosesser omkring reisemålsutvikling for 

kommuner i sine regioner, utarbeidet et felles høringsinnspill til NOU 2023:10.   

Det har også vært avholdt flere møter i Destinasjonsforum nord, som består av alle de 

nordnorske destinasjonsselskapene, om innspill til kommunenes og regionrådenes uttalelse. 

Et utkast til høringsuttalelsen ble diskutert da rådmann- og kommunedirektørutvalgene var 

samlet i Mosjøen 10. mai, hvor innspillene som ble gitt er tatt til følge.  

Høringsfristen er 30. juni 2023.  

Konklusjon 

Sekretariatet anbefaler Helgelandsrådet å tilslutte seg høringsinnspillet utarbeidet av Visit 

Helgeland i samarbeid med Rana utvikling AS og Vefsna regionalpark. Innspillet har et 

tydelig helgelandspreg og er godt utarbeidet.  

Helgeland er i en særstilling når det gjelder hvordan vi har organisert reiselivssatsingen, og vi 

har kommet langt i forhold til anbefalingene i NOU-en og høringsuttalelsen har derfor et 

tydelig Helgelands-perspektiv og det anbefales at Helgelandsrådet stiller seg bak 

konklusjonen i innspillet. 



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.06.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
25/23  Høring sommerrute Bodø - Sandnessjøen via Myken i forbindelse med ny 
  anbudsperiode fra 2024 
   
 
Forslag til vedtak 
Helgelandsrådet anbefaler at kommunen i interesseområdet utarbeider et felles 
høringsinnspill. Sekretariatet følger opp og etablerer kontakt med Indre Helgeland Regionråd 
og Visit Helgeland. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet anbefaler at kommunen i interesseområdet utarbeider et felles 
høringsinnspill. Sekretariatet følger opp og etablerer kontakt med Indre Helgeland Regionråd 
og Visit Helgeland. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg:  Invitasjon fra Nfk om «Høring sommerrute Bodø - Sandnessjøen via Myken» 

  Uttalelse fra IHR datert mai 2023: «Sommerruten Bodø-Myken og Sandnessjøen-Myken må 

  videreføres!» 

 

Bakgrunn 

Sommerruten Bodø – Myken - Sandnessjøen ble etablert i 2019 og har vært en rute i tillegg 

til NEX1 Sandnessjøen – Bodø t/r. Tilbudet er populært både blant lokalbefolkningen, turister 

og reiselivsnæringen langs kysten. I evalueringen etter første driftsår, sommersesongen 

2019, var tilbakemeldingen fra reiselivsnæringen udelt positiv.  

I fylkestingssak 175/2022 ble det vedtatt at fylkesrådet skal se på tiltak for å tilpasse 

rammene for mobilitet iht. økonomiplanen. Fylkesrådet valgte derfor ikke å utløse opsjon på 

sommerruten. Dette for å vurdere mindre kostnadskrevende alternativer. I forbindelse med 

dette arbeidet ble det i februar avholdt møter med reiselivsnæringen, NHO og kommuner i 

interesseområdet.  

Dagens kontrakt utløper etter gjennomført sommersesong 2023. I denne forbindelse ber Nfk 

om innspill på forslag til ruteplan og andre forhold knyttet til kontrakten. 

Konklusjon 

Sekretariatet anbefaler at kommunen i interesseområdet utarbeider et felles høringsinnspill 

og at dette gjerne kan utarbeides av Visit Helgeland.  

Sekretariatet følger opp arbeidet og etablerer kontakt med Indre Helgeland Regionråd og 

Visit Helgeland.  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.06.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
26/23  Møte med Fylkesrådet om Regionvekstavtalen og forespørsel til Stortingets 
  Transport om møte/besøk 
   
 
Forslag til vedtak  

- Møte med fylkesrådet: Sekretariatet ber om ny dato, alt. møte på Teams 

- Orienteringen om møte med Transport- og kommunikasjonskomiteen tas til 

etterretning 

 
Vedtak 

- Møte med fylkesrådet: Sekretariatet ber om ny dato, alt. møte på Teams 

- Orienteringen om møte med Transport- og kommunikasjonskomiteen tas til 

etterretning 

 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: E-postkorrespondanse Helgelandsrådet - Trond Helland/Stortinget   

 

Bakgrunn 

Sekretariatet er i dialog med Stortingets Transport- og kommunikasjonskomité i forbindelse 

med komitéens reise til Nordland 20. – 21. september. Komitéen planlegger med å starte 

reisen i Mosjøen 20. september. 

Sekretariatet følger opp dialogen med komitéråd Anne Berit Stavseth. 

 

Nfk v/fylkesrådets kontor har kommet med tre alternative datoer for neste møte med 

fylkesrådet, alle i Bodø: 

- 01.09 klokken 12:00 - 14:00 

- 13.09 klokken 12:00 - 14:00 

- 15.09 klokken 12:00 - 14:00 

 

Hvis ordførerkollegiet deltar kan dette møtet kombineres med annet møte/besøk og eventuelt 

også at ordinært møte i Representantskapet avholdes samtidig. 

 

Konklusjon 

Saken legges frem for diskusjon og uten innstilling.  



 
 

    

 

 
 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.06.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
27/23  Etablering av aksjeselskap i forbindelse med videreføring av prosjektet 
  «Regionforstørrelse» 
   
 
Forslag til vedtak  
Spørsmålet om etablering av et AS, eller en annen organisasjonsform, for å videreføre 
prosjektet «Skape attraktiv, inkluderende og bærekraftig region gjennom bedre 
tilgjengelighet» oversendes kommunedirektørene/rådmennene i Dønna, Herøy og/eller 
Alstahaug kommune for vurdering. 
 
Sekretariatet konferer også juridisk kompetanse, her kommuneadvokaten i Vefsn, om 
muligheten for Helgelandsrådet til å etablere et AS/selskap. 
 
Svar på henvendelsene skal være klar innen 14. august.  
 
Vedtak 
Spørsmålet om etablering av et AS, eller en annen organisasjonsform, for å videreføre 
prosjektet «Skape attraktiv, inkluderende og bærekraftig region gjennom bedre 
tilgjengelighet» oversendes kommunedirektørene/rådmennene i Dønna, Herøy og/eller 
Alstahaug kommune for vurdering. 
 
Sekretariatet konferer også juridisk kompetanse, her kommuneadvokaten i Vefsn, om 
muligheten for Helgelandsrådet til å etablere et AS/selskap. 
 
Svar på henvendelsene skal være klar innen 14. august. 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg:  Etablering av HALDFAST AS – E-post fra ordfører Herøy kommune med grunnlagsdokumenter 
  Samarbeidsavtalene for Helgeland interkommunalt politisk råd 

 
 
Bakgrunn 
Arbeidsutvalget til prosjektet «Skape attraktiv, inkluderende og bærekraftig region gjennom 
bedre tilgjengelighet» har oversendt en henvendelse iht prosjektets tiltaksplan om etablering 
av at et aksjeselskap for å videreføre prosjektet.  
 
Forprosjektet er formelt avslutte og henvendelsen går i korte trekk ut på at det etableres et 
AS for å ta prosjektarbeidet videre i neste fase, og at dette AS’et etableres og eies av 
Helgelandsrådet. Utdrag fra prosjektets Strategi- og handlingsplanen samt utkast til 
stiftelsesdokument er vedlagt. Sekretariatet er også muntlig forespurt av prosjektleder om 
Helgelandsrådet kan ta på seg en slik etablering og et eierskap i et AS med formål om å 
bringe prosjektet videre.  
 



 
 

    

 

 
Etter det sekretariatet kan se ligger det ingen åpenbare hindringer for en slik etablering i 
kommunelovens kapittel 18 om interkommunalt politisk råd. Ser man på Samarbeidsavtalen 
til Helgelandsrådet og på formålet med etableringen av rådet ligger etablering av et AS med 
et formål som har et forvaltningsmessig preg utenfor rådets virkefelt, slik sekretariatsleder 
vurdere det. I samarbeidsavtalen står det at rådet ikke er et forvaltningsorgan og at det ikke 
skal drive tjenesteproduksjon, men kan initiere og eventuelt utrede tjenestesamarbeid og 
hvordan dette skal organiseres.  
 
Videre kan det stilles spørsmål om formålet med å videreføre prosjektet i neste fase også 
ligger utenfor intensjonen i kommunelovens avsnitt om interkommunalt politisk råd. Det er 
her viktig å se på intensjonen med kommunelovens skille mellom interkommunalt politisk råd 
og et interkommunalt oppgavefellesskap/annen organisering, og hvilke oppgaver som 
tildeles et slikt AS/organisasjon. 
 
Sekretariatet er også usikker på om det er hensiktsmessig å legge et arbeid av denne 
karakter, og her også et eierskap i en nyopprettet organisasjon, til Helgelandsrådet. 
Sekretariatet har ikke de administrative systemene som kreves for å utføre god 
saksbehandling som også er tilrettelagt for gode post- og arkivtjenester, og som også 
tilfredsstiller kravene i offentlighets- og forvaltningsloven. 
 
Vil her kort nevne organiseringen av arbeidet med prosjektet «Ferjefri fylkesvei 
Sandnessjøen-Vevelstad-Brønnøysund». Her har Vevelstad kommune påtatt seg 
prosjektadministrasjonen i sin helhet på vegne av de tre berørte kommunene. Dette 
medfører at regnskap og post-/arkivfunksjonen utføres av Vevelstad kommune i sin helhet. 
  
En alternativ løsning i forbindelse med opprettelse av et AS med det beskrevne formålet, kan 
være at de deltagende kommunene i prosjektet etablerer et selskap. Videre kan det også 
diskuteres om organisasjonsformen AS er det riktige. Kommunelovens kapitel om 
interkommunalt oppgavefellesskap og etablering av et interkommunalt selskap (IKS-loven) 
kan begge være gode alternativer til en organisering etter aksjeloven. 
 
For å få belyst problemstillingen med etablering av et AS, og eventuelt andre mulige 
organisasjonsformer for å videreføre prosjektarbeidet, anbefaler sekretariatet at 
kommunedirektørene/rådmennene i det tre «initiativkommunen» involveres. Dette for å 
tilfredsstille kommunelovens krav om at saker er forsvarlig utredet. Vider kan sekretariatet 
konferer med juridisk kompetanse om problemstillingen, og har sekretariatet tidligere benytte 
kommuneadvokaten i Vefsn kommune som juridisk rådgiver.   
 
Konklusjon 
Slik sekretariatet ser det bør styringsgruppen for prosjektet «Skape attraktiv, inkluderende og 

bærekraftig region gjennom bedre tilgjengelighet» rette en bestilling til 

kommunedirektørene/rådmennene i Dønna, Herøy og/eller Alstahaug kommune. Dette for å 

få belyst om formålet med etablering av et AS, eller annen organisasjonsform, er 

hensiktsmessig med hensyn til de oppgaver som skal løses. Videre bør sekretariatet 

konferere med juridisk kompetanse, her kommuneadvokaten i Vefsn kommune, om 

muligheten for at et interkommunalt politisk råd å etablere selskaper som har et gitt formål.  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
27.07.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
28/23  Orientering fra sekretariatet 
   
 
Forslag til vedtak  
Orienteringene tas til etterretning 
 
Vedtak 
Orienteringene tas til etterretning 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
 

- Etablering av nye oppgaver/samarbeidsstillinger for kommunen tilsluttet HR 

o Vannområdekoordinator (12 kommuner, 1 ansatt) 

o Helgeland Vannassistanse (17 kommuner, 1 ansatt) 

o Miljørettet helsevern (x kommuner, 1 ansatt) 

- Neste møte i Helgelandsrådet, 21. – 22. september i Brønnøysund og Helgelandstinget, 

23. – 24. november i Sandnessjøen 

o Siste møte i Helgelandsrådet i valgperioden – markering 

o Helgelandstinget – første møte etter konstituering – 

kommune/demokrati/samarbeid/oppgaver/roller 

o Ønske om innlegg/saker?  

- Ordinært møte i Representantskapet 2023 – HIPR 

o Venter på revisjonsberetning 

o Ingen signaler om avvik utover eventuell sen innlevering 

 

 

  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
30.05.23    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
22/23  Eventuelt 
   
 
Forslag til vedtak  
Se merknader nedenfor. 
 
Vedtak 
Se merknader nedenfor. 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
Diskutert under Eventuelt: 
 

- Prosessen med Helse Nord – orientering 

o Sissel Karin Andersen, kommunalsjef pleie og omsorg, Rana kommune og 

Kirsten Toft, kommuneoverlege, Alstahaug kommune er fortsatt de to kandidatene 

som er ønsket inn i arbeidsgruppe 1 fra hhv IHR og HR. Helgeland har per dags 

dato ingen kandidater foreslått til arbeidsgruppe 4. 

o Sekretariatet tar på ny kontakte IHR med budskapet at vi er tjent med en person 

med medisinsk kompetanse inn i arbeidsgruppe 1. 

o Problemstillingen tas opp i dialogmøte med Helse Nord og 

kommunene/ordførerne onsdag 28. juni. 

 
 

- Anbudsprosess FOT-ruter: 

o Øve politisk press og påvirkning, møte med departementet. Sammen med 

Nfk/IHR? 

▪ Menon-rapport bestilt av «Fastlandsprosjektet» 

▪ Samlet næringsliv støtter opp om samferdsel/FOT-rutene 

o Spille dette inn som sak ifm besøk fra Transport- og kommunikasjonskomiteen i 

september 

o Sekretariatet følger opp. 


